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door Henk Snijders

WAALWIJK – In minder dan één mi-
nuut tijd wist gedeputeerde Yves
de Boer gisteren tijdens een over-
leg zeven middelgrote Brabantse
steden te frustreren. In zijn slot-
woord haalde hij het bloed onder
de nagels van de burgemeesters
Wobine Buijs (Oss) en Nol Kleijn-
geld (Waalwijk).
De Boer weigerde namelijk de
kleinere steden toe te laten tot for-
mele overleggen met steden op
het provinciehuis. „De grote ste-
den moeten de kleinere in de re-
gio maar bijpraten.”
Dat schoot Buijs in het verkeerde
keelgat. „Nu gaan we toch maar
een apart en structureel overleg
van de zeven middelgrote steden
optuigen”, beet Buijs De Boer toe.
Tot die laatste minuut waren de
honderd aanwezigen op een bij-
eenkomst van Midzise Brabant
(de zeven middelgrote Brabantse
steden) het er over eens dat een
apart overleg nauwelijks zin
heeft. Iedere stad heeft zijn eigen
problematiek. „Dan heeft het wei-
nig zin om weer een aparte over-
legstructuur in te stellen”, erken-
de de Udense wethouder Thijs
Vonk. Ook Kleijngeld zag tot die
gewraakte laatste minuut weinig
heil in weer een gekunsteld over-
leg. „We kunnen beter per onder-
werp de samenwerking zoeken.
Dat zal de ene keer best met ande-
re middelgrote gemeenten zijn,
maar kan net zo goed met een ge-
meente uit de B5-stal zijn.”
Brabant kent namelijk een for-
meel overleg van de vijf grote ste-
den, de B5 genoemd. Dat zijn

Eindhoven, Tilburg, Breda, Den
Bosch en Helmond. Zij zitten re-
gelmatig met de provincie om ta-
fel en hebben zo in de ogen van
de middelgrote Brabantse steden
een voorsprong. Ook vermoeden
die kleinere steden dat de grote
onevenredig meer subsidie op-
strijken van Rijk en provincie.
Dat steekt de middelgrote steden
van Brabant: Oss, Uden, Veghel,
Waalwijk, Oosterhout, Bergen op
Zoom en Roosendaal. Maar om-
dat zij geen formele samenwer-
king hebben, bleef dat geluid tot

gisteren in feite onder de radar.
Dat was ook het platform Brabant-
Kennis opgevallen. Op uitnodi-
ging van het kennisinstituut is er
gekeken naar de kansen en bedrei-
gingen voor de middelgrote Bra-
bantse steden. „De afgelopen de-

EINDHOVEN – De Eindhovense
kunstijsbaan wordt opnieuw met
sluiting bedreigd. Het college van
burgemeester en wethouders
heeft, net als vier jaar geleden, ver-
gevorderde plannen om het IJs-
sportcentrum te sluiten, zo beves-
tigen diverse betrokkenen.
Het plan om de al jaren verlieslij-
dende baan op te heffen wordt
binnenkort besproken met de ge-
meenteraad. Het is een uitvloeisel
van de keuze van Eindhoven om
flink op sport te bezuinigen. ‘Dit
kan leiden tot het sluiten van ac-
commodaties’, stond al in het coa-
litieakkoord.
Vier jaar nadat zo ongeveer de he-
le stad moord en brand schreeuw-
de is sluiting van het IJssportcen-

trum weer terug op de Eindho-
vense politieke agenda. Tot woe-
de en teleurstelling van de ijs-
sportverenigingen.
Vier jaar geleden ging het door
toenmalig sportwethouder Joost
Helms (VVD) geopperde plan
voor sluiting niet door omdat de
raad het na massaal verzet vanuit
de stad niet aandurfde. Als com-
promis werd toen onder meer af-
gesproken dat de sportclubs extra
tariefsverhogingen zouden slik-
ken. Ook werd de mogelijkheid
tot verzelfstandiging onderzocht.
Dat bleek geen reële optie. De be-
zoekersaantallen bleven echter da-
len, met als gevolg dat Eindhoven
jaarlijks ongeveer 1 miljoen euro
op de exploitatie moet toeleggen.

door Tom Tacken

DEN BOSCH – Formateur Gerrit Jan
Swinkels mag in het provinciehuis
van Brabant weer in zijn handen
spuwen. Na het afhaken van de SP
op dinsdag staat hij nu voor de zwa-
re klus om de twee grootste par-
tijen van Brabant, VVD en CDA, op
één lijn te krijgen met D66 en
PvdA.

VVD-gedeputeerde Bert Pauli-
heeft Swinkels gevraagd de moge-
lijkheid van zo’n vierpartijencoali-
tie te onderzoeken. Vraag is of
Swinkels deze keer wel de hinder-
nis van de Ruit weet te nemen.

Het was de SP-fractie die een
door de onderhandelaars bereikt
compromis over een nieuwe we-
genstructuur voor de regio Eind-
hoven en Helmond afschoot.
In de vorige bestuursperiode was
de SP nog bereid om in ruil voor
coalitiedeelname aan een Ruit
mee te werken. Deze keer past ze
daarvoor. Vanuit de oppositie heb-
ben D66 en PvdA zich steeds fel
verweerd tegen met name een
weg door de natuur van het Dom-
meldal. Ook het dubbelbaans ma-
ken van de provinciale weg tus-
sen Gemert en Asten ligt gevoelig
bij D66 en PvdA.
Direct na het opbreken van de coa-

litie VVD-CDA-SP liet D66’er An-
ne-Marie Spierings weten eerst al-
le details van het bereikte compro-
mis over de Ruit te willen weten.
PvdA-leider Stijn Smeulders was
stelliger in zijn afwijzing van de
Ruit. Hij kon zich ook niet voor-
stellen dat D66 akkoord zou gaan
met een Ruit die door de SP was
afgewezen.
„VVD en CDA zullen moeten be-
seffen dat een meerderheid de
Ruit niet wil”, verwacht gedepu-
teerde Johan van den Hout dat
zijn SP weer in beeld komt.

bd.nl/ps2015
Voor nieuws en achtergrond

door Tom Tacken

DEN BOSCH/TILBURG – „Als in Den
Bosch iemand in nood verkeert,
dan reiken wij de helpende
hand.” Met die woorden geeft
D66-wethouder Eric Logister
aan dat de oproep van het kabi-
net om hulp aan uitgeprocedeer-
de asielzoekers te staken aan
Den Bosch niet besteed is.

Zijn Tilburgse college Mario Ja-
cobs (GroenLinks) denkt er ook
zo over. „Mensonwaardige situa-
ties kunnen en zullen wij niet to-
lereren in Tilburg”, zei Jacobs gis-
teren nog voor een raadsmeerder-
heid hem opriep ‘bed-bad- brood
voor iedereen’ in Tilburg te garan-
deren.
Volgens het compromis dat de re-
geringspartijen sloten gaat straks
in Brabant alleen nog Eindhoven
uitgeprocedeerden opvangen. Be-
doeling is om daar dan in enkele
weken tijd de illegalen op terug-
keer naar hun land van herkomst
voor te bereiden.
„Een belastinggeld verslindend ge-
drocht”, zo typeert Patricia Brun-
klaus het compromis. „VVD en
PvdA losssen er alleen hun onder-
ling probleem mee op.” Volgens
de directeur van Stichting Nieuw-

komers en Vluchtelingenwerk
BrabantCentraal hebben de ste-
den in Brabant momenteel de
noodopvang van vluchtelingen
met of zonder perspectief op or-
de. „We hebben de groep daar-
door ook goed in zicht. Onze vrij-
willigers begeleiden veel vluchte-
lingen die hier niet kunnen blij-
ven. Dat vraagt wel vertrouwen.
Ze gaan straks echt niet naar zo’n
grootschalige locatie in Eindho-
ven, waar een apparaat aan betaal-
de medewerkers moet worden op-
getuigd. Veel vluchtelingen zul-
len voor de straat kiezen, buiten
ons blikveld.”
Iedere gemeente regelt zijn nood-
opvang op eigen wijze. Den
Bosch investeerde vorig jaar een
kwart miljoen in vier opvanghui-
zen aan de Parallelweg. „Van bed-
bad-brood spreken wij niet”, zegt
Logister. „We bieden mensen ge-
woon fatsoenlijk onderdak.” De
twintig plaatsen daar zijn alle-
maal bezet.
Tilburg sloot vorig jaar zijn twee
eigen opvanghuizen. In samen-
spraak met Vluchtelingenwerk on-
dersteunt Tilburg nog wel maat-
schappelijke opvang bij Traverse.
Er is bovendien een budget van
50.000 euro voor ‘maatwerk’ bij
schrijnende situaties.

De middelgrote Brabantse
steden hebben zich goed
ontwikkeld al ontbreekt
een gezamenlijk overleg

Cheque voor Inloophuis

Provincie houdt
De middelgrote
Brabantse steden
gaan voortaan
samen optrekken
ook al zien ze er
weinig heil in.

WAALWIJK – Wereldkampioen Formule 1 Nikki Lauda opende gistermiddag
het hoofdkantoor van de Nederlandse vestiging van het Oostenrijkse kansspel-
bedrijf Novomatic. Lauda (66) deelde namens het bedrijf een cheque uit van
2.500 euro aan Inloophuis Toon. Dit inloophuis biedt een luisterend oor aan ie-
dereen die met kanker te maken heeft. Foto Jeroen de Jong/Beeld Werkt

� Dagvoorzitter Pieter van Ree loodst de vertegenwoordigers van de zeven

NIKI LAUDA IN WAALWIJK

�

Opnieuw dreigt sluiting van de
Eindhovense kunstijsbaan

BRABANTSE STEDEN

D66 en PvdA mogen zich nu met
VVD en CDA over de Ruit buigen

Den Bosch en Tilburg
gaan gewoon door
met hun noodopvang
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cennia hebben deze kleinere ste-
den in de schaduw gestaan van de
aandacht voor de leefbaarheid
van het platteland en ontwikke-
ling van de B5-steden”, aldus di-
recteur Joks Janssen van Brabant-
Kennis. Daarom is er nu eens ge-
keken naar het toekomstperspec-
tief van deze middelgrote steden.
Uit een studie blijkt dat ze on-
danks de geringe politieke en
maatschappelijke aandacht het op-
vallend goed hebben gedaan.
Waalwijk heeft zich bijvoorbeeld
flink ontwikkeld met het indus-

triegebied Haven en Oss heeft
zich met Pivot Park, een campus
voor startende farmaceutische be-
drijven, ontworsteld aan de mas-
sa-ontslagen bij MSD, het voorma-
lige Organon. En ook Bergen op
Zoom begint zich te aardig te her-

stellen van de sluiting van Philip
Morris, waarbij 2.000 mensen op
straat kwamen te staan. En dat al-
lemaal zonder een gezamenlijke
structuur. Maar volgens Buijs wil
Oss ook wel aan tafel als de pro-
vincie praat over het beleid rond
campussen. „Daar kunnen we van
profiteren.” De tijd is volgens
Buijs voorbij dat kleine steden
een stap opzij doen voor de grote
stad. „Vroeger werden de dijken
bij Oss doorgestoken om te voor-
komen dat Den Bosch overstroom-
de. Dat is verleden tijd.”

TILBURG – De Tilburgse onderne-
ming Hartelust, die apen uit Chi-
na koopt en doorverkoopt aan
proefdiercentra in Europa, ligt op-
nieuw onder vuur. Stichting Ani-
mal Rights stuurde gisteren naar
aanleiding van handel tussen Har-
telust en Zweden een brandbrief
naar staatssecretaris Sharon Dijks-
ma met het verzoek om de handel
in laboratoriumapen te verbie-
den. Volgens Animal Rights zor-
gen langdurige transporten van
opgesloten apen in boxen voor
stress en angst bij de apen. Harte-
lust wil niet reageren op de brief
van Animal Rights. „Dit is een hy-
pe die wel weer overwaait.”

Gedeputeerde De Boer
snapt oproep middelgrote
steden, maar houdt vast aan
overleg met grote steden

We hebben geen verbond nodig van
middelgrote steden, we moeten op
onderwerp samenwerking zoeken

Er is behoefte aan een samenhang
tussen de steden, eind vorige eeuw
concurreerden steden elkaar kapot

Er komt geen overleg met de
middelgrote steden, de grote steden
moeten de kleintjes maar informeren

Het ligt niet voor de hand om direct
een formeel beraad van de
middelgrote steden op te tuigen

Zoals Waalwijk de historie van de
schoenindustrie opnieuw heeft weten
vorm te geven, kan Oss van leren

Nadat Philip Morris in Bergen op
Zoom de deuren sloot, heeft de stad
banden met Antwerpen aangehaald

Veghel zie ik als een complete stad,
we hebben alle aspecten die ik
interessant vind, dat is onze identiteit

Thijs Vonk, wethouder Uden

Marcel Boogers, hoogleraar

Yves de Boer, gedeputeerde Brabant

Nol Kleijngeld, burgemeester Waalwijk

Wobine Buijs, burgemeester Oss

Frank Petter, Bergen op Zoom

Annemieke van de Ven, wethouder Veghel

M7-steden klein

�

middelgrote Brabantse gemeenten door symposium over toekomst van deze steden. foto Jeroen de Jong/BeeldWerkt
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Handelaar in
apen opnieuw
onder vuur

Arcadia Hotel Bielefeld ***

 2 overnachtingen incl. ontbijt 
 Late check-out tot 14.00 uur
 Outletshoppen in Bielefeld
 Tussen Münster & Hannover gelegen

088 - 0331506HOTELDEAL.NL / KRANT424voor meer  
informatie: 

- 44%
3 dagen in het Teutoburgerwald!

€ 114,- voor p.p.    

of bel 
naar:

€ 64,-   

OPROEP
Rechtbank Oost-Brabant

De kinderrechter van de rechtbank Oost-Brabant heeft

het verzoek ontvangen omtrent een kinderbeschermings-

maatregel.

De griffier roept Mohamed Abdi DUALE, geboren op

18-11-1981 te Hargeisa, Somalië, zonder bekende

woon- of verblijfplaats, op om op vrijdag 1 mei 2015

te 13.30 uur te verschijnen ter zitting om over het verzoek

te worden gehoord. De zitting vindt plaats in het Paleis van

Justitie aan de Leeghwaterlaan 8 in ’s-Hertogenbosch.

De griffier van de rechtbank Oost-Brabant

Kijk op  bd.nl/informatie
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